
Oświadczenie złożone 

przez senator Grażynę Sztark 

na 33. posiedzeniu Senatu 

w dniu 11 stycznia 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra spraw wewnętrznych i administracji Mariusza Błaszczaka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Do mojego biura senatorskiego wpłynęło pismo obywatela RP zamieszkującego od 2004 r. poza 

granicami kraju, który, jak pisze w swoim liście, zwracał się do wielu parlamentarzystów z prośbą  

o zainteresowanie się coraz bardziej mglistą i oddalającą się perspektywą budowy przejścia granicznego 

Zbereże – Adamczuki. Wybudowanie tego przejścia miałoby pozytywny wpływ na funkcjonowanie dwóch 

firm prowadzonych przez tego obywatela, który nosi się z zamiarem powrotu do kraju, ale i niebagatelny 

wpływ na rozwój gospodarczy powiatu włodawskiego oraz całego województwa lubelskiego. 

Przejście graniczne Zbereże – Adamczuki to bardzo istotny i ważny dla funkcjonowania oraz rozwoju 

przedsiębiorstw całego regionu element szlaku ze wschodu na zachód Europy. Powstanie w tym miejscu 

stałego przejścia granicznego to marzenie mieszkańców okolicznych miejscowości, zarówno po stronie 

Polski, jak i po stronie Ukrainy, ludzi bardzo ze sobą zżytych, a niejednokrotnie powiązanych rodzinnie  

i mających wspólne interesy. 

W związku z rozbieżnymi stanowiskami dotyczącymi budowy tego przejścia i wypowiedziami 

prezentowanymi przez przedstawicieli ministerstwa oraz władz wojewódzkich i powiatowych zwracam się  

z uprzejmą prośbą o przedstawienie jasnego, jednolitego stanowiska, czy i kiedy powstanie przejście 

graniczne Zbereże – Adamczuki. 

Z poważaniem 

Grażyna Sztark 

 
 


